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نماینــده تبریز در مجلس گفــت :ما هیچ راهی به جــز گفتگو با دنیا، 
همســایگان و حتی دشــمنان خودمان نداریم. در قرآن خداوند می فرمایند 
هروقت تو را به گفتگو و صلح دعوت کردند بپذیر؛ اما مواظب باش که سرت 
کلاه نرود. اینکه عده ای زمانی می گفتند مذاکره اخ و بد است و الان دنبال آن 
افتادند نامردی و بی انصافی اســت. انصاف این اســت که انسان هر وقت به 
چیزی معتقد است اگر شما هم اجرا کردید، بگوید کار خوبی انجام می دهید، 
ولی اینکه وقتی شما اجرا کردید بگویید شما خائنید، ولی وقتی خودشان اجرا 
کردند بگویند عزتمنداته است بی انصافی است.نمی دانم سیاست نظام برای 
مذاکره با آمریکا چیست، اما بهتر است گفتگو کنند و مشکلات مردم را حل 
کنند، به جای اینکه روسیه واسطه شود تا با سفیر انگلیس حرف بزند. این ها 
خودشــان بروند مســتقیم حرف بزنند و کوتاه هم نیایند و از حق و حقوق 

مملکت دفاع کنند.

ستاد  تعزیرات استان لرســتان اعلام کرد : سرنوشت ۵۶۳ خودرو قاچاق 
لاکچری که در دولت های گذشته در لرستان توقیف شد، در هاله ای از ابهام است 

و مشخص نیست این خودروها اکنون کجا هستند.

از ژل تزریقی و غذای ســگ و گربه گرفته تا لوازم خانگی، تجهیزات 
صنعتی و خودرو مجموعه ای است که واردکنندگان در روال معمول تجاری 
ایران به گمرک و بنادر آوردند، ولی ناگهان واردات آن ها ممنوع اعلام شد و 
سال هاست که نه صاحبان کالا می دانند باید چه کنند و نه وقتی مصوبه ای صادر 
شده توانسته تکلیف ده ها میلیون دلار کالا را مشخص کند. اقلامی که دیگر 
فاسد و مستهلک شده و یا در آستانه آن قرار دارند و زمان صرف اختلاف نظر 
 و ناهماهنگی دستگاه های ذیربط شده است؛ جریانی که گمرک نیز مدتهاست 

گزارشی در مورد آن ارائه نکرده و ابهامات را بی پاسخ گذاشته است.

دبیرکل حــزب جمهوریت با انتقاد شــدید از برخی رفتارهای دولت 
سیزدهم گفت: مردم برای سیر کردن شکم خود با مشکل مواجه هستند و از 
دولت انتظار دارند به جای آزادســازی ســواحل به دنبال مقابله با گرانی های 

افسارگسیخته باشد. چاپلوسان اطلاعات غلط به دولت می دهند.

بانو پریوش ســطوتی همسر سیدحســین فاطمی، وزیر خارجه محمد 
مصدق در ۸۷ ســالگی دار فانی را وداع گفت. صادق زیباکلام در حســاب 
کاربری خود در توییتر نوشت: »بانو پریوش سطوتی همسر شهید دکتر سید 
حسین فاطمی وزیر خارجه مرحوم دکتر مصدق، شب گذشته در بیمارستان 
ســنت مری لندن در ۸۷ سالگی درگذشــتند.« پریوش سطوتی متولد ۱۳۱۱ 
و فرزند ســرهنگ حسینقلی سطوتی اســت که در سال های ابتدایی دهه ۲۰ 

خورشیدی فرمانده ژاندارمری کل کشور بود.

امیر قطر بعد از دیدار با رئیس جمهور ایران توییتی منتشر کرد و نوشت: 
من با جناب آقای ابراهیم رئیســی، رئیس جمهور، که امروز از دیدن ایشــان 
خوشحال شدم، در مورد راه های تقویت همکاری بین قطر و ایران که روابط 
تاریخی ما مبتنی بر اصل حسن همجواری و دستیابی به منافع مشترک است، 
گفت وگــو کردم. همچنین علاوه بر بررســی مهم ترین تحولات منطقه ای و 

بین المللی، راه های حفظ امنیت و ثبات منطقه را بررسی کردیم.

حجت الاسلام مجید نصیرایی، ســخنگوی کمیسیون فرهنگی درباره 
جلسه فوق العاده این کمیسیون با دکتر محمدمهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ 
و ارشاد اسلامی، از هشدار اعضای کمیسیون به وزیر مبنی بر وجود نفوذ در 
بدنه وزارت فرهنگ و ارشاد خبر داد و گفت: بدنه و نیروی انسانی کارآمد با 
افکار جامع و پایبند به ارزش های ایرانی و اسلامی در دولت هست؛ اما نسبت 
به احتمال نفوذ نیز هشدار و به وزیر محترم در این باره تذکر دادیم. منظور این 
اســت که بخشی از این مشکلات و موانع محصول حضور افرادی است که 
اعتقادی به این مبانی ندارند.اعضای کمیسیون فرهنگی مجلس معتقدند که در 
بدنه وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی نفوذی هایی وجود دارند که می خواهند 
با حاشیه سازی تمرکز و رویکرد مثبت دولت را برای انجام امور بر هم بزنند.

امیر قطر پیراهن تیم ملی فوتبال این کشور را که به امضای تمامی اعضای 
این تیم رســیده است، به عنوان یادبود برگزاری جام جهانی ۲۰۲۲، به رئیس 
جمهور کشــورمان اهدا کرد.شیخ حمد بن تمیم آل ثانی امیر قطر در جریان 
سفر سید ابراهیم رئیسی به این کشور پیراهن تیم ملی فوتبال کشورش را که 
به شــکلی نمادین و به مناســبت برگزاری جام جهانی ۲۰۲۲ در این کشور، 
شماره ۲۲ نیز بر روی آن حک شده است، به رئیسی هدیه کرد؛ این پیراهن به 

امضای همه بازیکنان تیم ملی قطر رسیده است.

ویدیویی از سخنرانی جواد حسینی کیا، نماینده سنقر در مجلس در شبکه 
های اجتماعی منتشــر شده است. او در این سخنرانی می گوید:قبل انقلاب 
ســالی، یک مرتبه برنج می خوردیم، نصفش رشته بود، خورش هم نداشت، 
الان چه کسی است که لااقل هفته ای یک بار برنج نخورد؟ او همچنین گفته 
اســت: طرف زیر پتوی گلبافت و نرمینه خوابیده، گوشــی هم دستشه و دو 

قورت و نیمش باقی است.

حمید حسینی، عضو اتاق بازرگانی گفت : مدیران برخی شرکت هایی که 
کار مهاجرت انجام می دهند، شخصا به من اعلام کردند که قبلا هفته ای سی تا 
چهل درخواست برای مهاجرت داشتند که از سوی افرادی با تخصص های 
بالا و درس خوانده ارائه می شد اما در شرایط فعلی تعداد این درخواست برای 
این شرکت های معمولی به ۱۸۰ درخواست رسیده است که نشان از افزایش 
میل به مهاجرت در ایران دارد. جالب است در میان متقاضیان مهاجرت از لوله 
کش تا کابینت ساز و آشپز و برق کار و آرایشگر و ... نیز دیده می شوند؛ این 
یعنی اگر تا دیروز فقط درس خوانده ها می خواســتند از ایران بروند، امروز 
صاحبان حرف و افرادی که حرفه ای را بلدند نیز متقاضی مهاجرت هستند و 

این نشانه های باید سیاستگذار را نگران کند.

ســخنگوی هیات رئیسه مجلس با اشــاره به جلسه غیرعلنی  مجلس 
گفت: در جریان جلســه اخیر  نظرات دستگاه های امنیتی مطرح شد، رییس 
سازمان اطلاعات سپاه پاسداران انقلاب اسلامی نگاه کارشناسی این مجموعه 
را تشــریح کرد و پس از ایشــان هم رییس کل دیوان محاســبات نظر و نگاه 

تخصصی این دستگاه را تشریح کرد.

اخبار ویژه ... آخرین وضعیت شکایت نمایندگان مجلس از دولت قبل تشریح شد؛

پاسخ سخنگوی دستگاه قضا به ماجرای
 فایل صوتی فرمانده پیشین سپاه

سرویس سیاسی-ذبیح الله خداییان در نشست 
خبری خودبا اصحاب رســانه گفت: اخیرا رییس قوه 
قضاییه در جمع مسولان عالی قضایی تاکید کردند که 
دادستان ها و روسای محترم دادگستری نظارت کنند 
که مواجه با گرانی در پایان سال نشویم. هرچند مبارزه 
با گرانی وظیفه دولت اســت اما هرجایی که سازمان 
تعزیرات نیاز به کمک داشــته باشــد دادســتان ها و 

دادگستری ها باید همکاری لازم را داشته باشند.
وی ادامــه داد: نکته دیگــر برنامه ریزی جهت 
پیشــگیری از تجاوز به اراضی ملی اســت تا مواجه با 

تعرض و تجاوز به اراضی ملی در پایان سال نباشیم.
وی در پاســخ به سوالی درباره پرونده های فساد 
از جمله پرونده همدستان حمید باقری درمنی گفت: 
شــاهد هستید که پرونده های مهمی در دستور کارند 
و محاکمات آنها بصورت علنی پخش می شــود. در  
پرونده حمید باقری درمنی که به اعدام محکوم و حکم 
هم اجرا شد، پرونده تعدادی از همدستان او مفتوح بود 
که حکم قطعی ۱۸ نفر از همدستان او صادر شده است.
خداییان در پاســخ به ســوالی دربــاره اینکه در 
خصوص فایل منتشــر شده اخیر از فرمانده کل سابق 
سپاه، روند برخوردها به چه شکل بوده و به چه شکل 
ادامه خواهد داشــت؟ گفت: ایــن فایل صوتی چیز 
جدیدی نبوده و همین فایل ســال ها قبل مطرح شد و 
قبل از انتشــار این فایل، مسولان سپاه و دستگاه های 
اطلاعاتی و نظارتی ورود کردند و نسبت به شناسایی 
تعدادی افرادی که در یکی از شرکت های بنیاد تعاون 
ســوء استفاده کرده بودند اقدام و پیگیری جدی شد و 
به کمک سازمان قضایی نیروهای مسلح افراد دستگیر 
شدند و برخوردی که در این پرونده با مرتکبین جرایمی 
که در آن پرونده بود شد، نسبت به سایر پرونده ها هم 

قاطع تر و هم شدیدتر بود.
وی افزود: بعضی از متهمان پرونده در تمام دوره 
رســیدگی بازداشــت بودند و اخیرا به اشد مجازات 
محکوم شــدند. یکی از افرادی که در فایل مطرح شده 
بود، عیسی شریفی منش است و این شخص قریب به 
۴ ســال در دوران رسیدگی در بازداشت بود و با قرار 
تامیــن آزاد نبود و به جرم مشــارکت در کلاهبرداری 
باندی بود به ۲۰ سال حبس تعزیری و رد مال و جزای 
نقدی محکوم شــد و تمام اموالی که از شرکت معادل  
۵۰۰ میلیارد تومان بود مســترد شد و به جزای نقدی 
نیــز محکوم شــد. وی ادامه داد: یکــی از افراد دیگر 
محسن سجادی نیا به جرم سردستگی و مشارکت در 
کلاهبرداری باندی و پولشویی بود که به ۳۰ سال حبس 
و رد مال و جزای نقدی محکوم شد.  فرد دیگر محمود 
خاکپور به جرم مشــارکت در کلاهبرداری بود که به 
۵ ســال و نیم حبس و رد مال و جزای نقدی محکوم 
شد. فرد دیگر مسعود مهردادی به جرم تحصیل مال از 
طریق نامشــروع  به دو ســال حبس و رد مال و جزای 
نقدی محکوم شد. لذا برخوردی که سازمان نیروهای 
مسلح با مرتکبین جرایم در این پرونده داشت برخورد 

قاطع و شدید بوده است.
خداییان در پاســخ به سوالی درباره درخواست 
داوطلبان برای تعویق برگزاری آزمون قضاوت در ۱۳ 
اســفند بدلیل کرونا هم گفت: تاریخ برگزاری آزمون 
قضاوت مشخص است و تاکنون تصمیمی برای تعویق 
آزمون گرفته نشده است و قوه قضاییه تابع مصوبه ستاد 
مبارزه با کروناســت. اگر تصمیم جدیدی باشد انجام 
می شود وگرنه آزمون در تاریخ مقرر برگزار می شود.

خدائیان در پاسخ به این سوال که معاونت اول قوه 
قضائیه تشکیل دادگاه های تجاری را ضروری دانست 
و در یک مهلت زمانی تا اواسط دی برگزار می شود، آیا 
این امر محقق شده است؟ گفت: در سال گذشته مجتمع 
تجاری رســیدگی به دعاوی تجاری در تهران افتتاح 
شــد، با پیگیری هایی که معاون اول قوه قضائیه داشت 
در ۱۴ استان تشکیل شده است و در سایر استان ها نیز 

در شرف تشکیل است.
وی درپاســخ به ســوالی در خصوص صدور 
مجوزهای کسب و کار و برخورد قوه قضائیه با کسانی 
که مانع صدور این مجوزها هستند؟ گفت: اجرای اصل 
۴۴ قانون اساســی در سال ۹۹ اصلاح شد که ضمانت 
اجرای مناســبی برای احکامی که در این قانون مقرر 
شده بود، تعیین شد. در تبصره ۴ ماده ۷ این قانون تاکید 
شد  دستگاه هایی که مجوز کسب و کار صادر می کنند 
مکلفند ثبت درخواست و مجوزهای خود را به صورت 
الکترونیکی ارائه دهند و مقرر شــد که هیچ دستگاهی 
حق ندارد بــه جز موارد خاص مدرک و یا هزینه و یا 
شــرط دیگری از متقاضیان مطالبه کند و در پایان این 

تبصره ضمانت اجرایی تعریف شد.
خداییان درباره صدور احکام  ۱۸ نفر از کســانی 
که در پرونده باقری درمنی مطرح بودند گفت: یکی از 
محکومین پدرام تقی پور شاهکوهی به جرم جعل اسناد 
رسمی و معاونت در کلاهبرداری شبکه ای و معاونت 
در انتقال مال غیر و جرایم دیگر به شــش فقره حبس 
اعم از ۵ سال و نیم، ۱۲ سال، ۶ سال و نیم سال و ۲ سال 
و در مجموع به ۲۲ سال حبس و رد مال محکوم شده 
است. فریبرز فیروز بخت مدیرعامل سابق نفت جی به 
تحمل ۳۰ سال حبس تعزیری و استرداد اموال و جزای 
نقدی محکوم شده است. مرتضی فقیه ایمانی به جرم 
مشــارکت در کلاهبرداری از شرکت نفت جی به ۲۵ 
ســال حبس محکوم شده است.  جواد میر محمدی به 
تحمل ۳۰ سال حبس و سه فقره حبس دیگر محکوم 
شده است. قاسم علی بهرامی به ۵ سال حبس محکوم 
شده است. بقیه این ۱۸ نفر از دو سال تا ۱۵ سال حبس 

محکوم شدند.
وی در پاسخ به سوالی درباره مرخصی نوروزی 

زندانیان هم گفت: هر ساله در ایام نوروز به تعدادی از 
زندانیان مرخصی اعطا می شود بخصوص در سال های 
اخیر بدلیل کرونا به تعداد بیشــتری مرخصی داده می 
شود. امسال باز ما مرخصی ایام نوروز را داریم. رییس 
قوه قضاییه دستور داد هیاتی متشکل از مسولین قضایی 
و ســازمان زندان ها این موضوع را بررسی کنند تا چه 
کسانی مشمول مرخصی قرار گیرند و کسانی که سارق 
و مخل امنیت هستند جزو مستثنیات قید می شود و این 

قبیل افراد از مرخصی استفاده نمی کنند.
سخنگوی دستگاه قضا در پاسخ به سوالی درباره 
تخریب بناهای شــخصی و رســتوران ها در حریم 
رودخانه چالوس، گفت: اخیراً شــاهد اقدام جدی در 
آزاد ســازی حریم رودخانه هــا و دریاها بودیم و این 
اقدام اخیر نشان داد که اگر قوه قضائیه و دولت همدل 
به موضوعی ورود کنند چه نتایجی خواهد داشــت و 
خوشبختانه به خوبی کار پیش رفت و سواحل رودخانه 
کرج آزاد شد و دو دستگاه دولتی باقی ماندند که آنها هم 

نسبت به رفع تصرف اقدام خواهند کرد.
وی با بیان اینکه رفع تصرف از دستگاه های دولتی 
همچنان ادامه دارد گفت: در مورد بناها و مستحدثات 
خصوصی ممکن است فردی داوطلبانه نسبت به انجام 
این کار اقدام کند که در این صورت دســتگاه قضایی 
اقدام خاصی انجام نمی دهد. مستحدثاتی که در حریم 
رودخانه ها توسط اشخاص حقیقی غیر دولتی ساخته 
شده چند دسته هستند که یک بخش از آن قبل از انقلاب 
تاسیس شدند که ممکن است مجوزاتی داشته باشند 
که با شکایت ها و بر اساس حکم صادره نسبت به رفع 
تصرف اقدام می شود. دسته دیگر ممکن است در شرف 
تصرف باشند که ممکن است اقداماتی انجام داده باشند 
که هنوز به اتمام نرسیده باشد که شهرداری ها با کمک 

دادستان ها باید  نسبت به رفع تصرف اقدام کنند.
خدائیان در پاسخ به سوالی در مورد ورود دستگاه 
قضا به تولید خودروهای بی کیفیت گفت: نظارت بر 
کیفیت خودروها بر عهده دستگاه های اجرایی است و 
چنانچه خودروسازها تمکین نکرده و اقدام به ساخت 
خودروهــای بی کیفیت کنند دســتگاه قضایی ورود 
می کند. کارشناسان تصادفات و راهنمایی و رانندگی و 
دادستان  باید پیگیری کنند که در تصادفات، خودروی 
مربوطه از کیفیت و استاندارد لازم برخوردار بوده است 
یا خیر؟ چنانچه در چنین مواردی حکم به محکومیت 
آنها صادر شــود این مورد نیز عامل بازدارنده ای است 

که خودروسازها کیفیت خودروها را افزایش دهند.
وی افزود: دستگاه قضائی در صورتی که مواجه 
با ارتکاب جرمی از ناحیه هر دســتگاهی به خصوص 
خودروســازان شــود، برخورد می کند. این روزها که 
محاکمه یکی از قطعه سازان هست، دادگاه علنی برگزار 
می شود؛ بنابراین دستگاه قضا قاطعانه برخورد می کند. 
ســازمان بازرسی کل کشــور در رابطه با خودروهای 
پارکینگــی، ورود کــرده و در بحــث ارتقای کیفیت 
خودرو با کمک سایر دستگاه های نظارتی را پیگیری 

خواهیم کرد.
ســخنگوی قوه قضائیه در پاســخ به سوالی در 
خصــوص اقدامات حمایتی دســتگاه قضا از بخش 
خصوصی و اجرای قانون بهبود کسب و کار گفت: در 
قانون مذکور وظایفی بر عهده قوه قضائیه گذاشته شده 
است که بخشــی از آن عملیاتی شده است. همچنین 
ستادهایی در این رابطه در دستگاه قضا فعال شده است. 
هزار و ۱۷۵ واحد صنعتی با تلاش های انجام شــده، 
احیا شده است. خداییان درباره تخریب مستحدثاتی که 
بصورت غیرقانونی در کنار رودخانه ها ایجاد شدند؟ 
گفت: با ورود دستگاه قضا و دولت اقدامات خوبی در 
شمال و جنوب کشور صورت گرفت و مستحدثاتی 
تخریب و حرائم آزاد شدند. آزادسازی شامل مرزبانی، 
بنادر و اســکله ها که حضورشــان ضروری اســت 
نمی شــود اما اسکله هایی که غیرقانونی ایجاد شده اند 
مشمول این حکم هســتند و اخیرا گزارشی در مورد 
اینکه فلان دســتگاه اجرایی در مقابل دستگاه قضا در 

این ارتباط مقاومت کرده است، نداشته ایم.
خداییان یادآور شد: ۶۹۱ واحد تولیدی که دارای 
پرونده ورشکســتگی بودند پیگیری شد و تا حدودی 
مشکلات آنها رفع شده است. در سازمان بازرسی کل 
کشور هم اداره کلی در رابطه با حمایت از تولید داریم 

که اقدامات حمایتی متعددی انجام داده است.
خدائیان در پاســخ به ســوالی در خصوص رمز 

ارزها و اقدامات دستگاه قضائی در این زمینه هم گفت: 
رئیس قوه قضائیه از بانک مرکزی درخواست کرده که 
به این موضوع ورود کند و اگر قرار است ساماندهی یا 
ممنوعیتی صورت گیرد هر چه زودتر انجام شــود. در 
رابطه با کســانی که کلاهبرداری کردند باید بگویم که 
پرونده های متعددی در دســتگاه قضائی تشکیل شده 
اســت که در رابطه با یکی از درگاه های مرتبط با این 
موضــوع پرونده کریپتولند بود کــه  ۲۸۹ هزار کاربر 
داشت و ۴۲ میلیون دلار کلاهبرداری صورت گرفته و 
گردش مالی ۶ ماه آن ۳ هزار میلیارد بود. با اقدام به موقع 
دستگاه قضائی قسمتی از اموال کلاهبرداران شناسایی 
شد. شاهد هستیم هر روز بر تعداد کلاهبرداران در این 
بازار افزوده می شود. در یک پرونده ۴۰۰ میلیارد تومان 
و در پرونــده ای دیگر ۱۶۸ میلیارد تومان کلاهبرداری 
شده است. سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی در 
خصوص اظهارات رئیس شرکت دخانیات در ارتباط 
با فســاد در این شرکت و رانت آقازاده ها و دستورات 
ریاســت قوه قضاییه در این ارتباط گفت: اینکه اعلام 
شــده اسامی این افراد به قوه قضائیه اعلام شده تا این 
لحظه حاصل نشــده و ما منتظر هستیم و اگر موردی 
اتفاق افتاده موارد را اعلام کنند تا مسئولان قضائی پیگیر 

این موضوع باشند.
وی در پاســخ بــه این ســوال کــه همزمان با 
واکسیناســیون عمومی باندی اقدام به فروش واکسن 
می کردند پرونده ای هم در این رابطه تشــکیل شــد.  
آیــا از کادر درمان هم در این پرونده هســتند؟ گفت: 
حسب کیفرخواست صادره از دادسرای کرج، افرادی 
با دسترســی به پوکه های واکســن اقدام به ســاخت 
واکسن های تقلبی کرده بودند و تعدادی از آنها توزیع 
شــده بود که با ورود ضابطین جلوی آنها گرفته شد. 
برخی از آنها بازداشــت و برخی هم با قرار تأمین آزاد 
شــدند. یک جلسه دادگاه برگزار شده و دادگاه جهت 
بررسی حســاب های افرادی که در ارتکاب این جرم 
نفع داشــتند، پرونده را به کارشناسی ارجاع داد. برخی 
از کسانی که به پوکه ها دسترسی داشتند از کادر درمان 

بودند که تحت تعقیب قرار گرفتند.
خدائیان در پاسخ به سوالی در خصوص اقدامات 
لازم جهت بررســی شکایت های مطروحه از مجلس 
نسبت به دولت قبل گفت: در رابطه با پرونده هایی که 
برای برخی از مســئولان دولت های قبل تشکیل شده 
اســت حتی علیه برخی از مســئولان بانک مرکزی و 
منسوبین برخی مسئولان پرونده هایی تشکیل و منجر 

به صدور حکم شده است.
وی افزود: برای قوه قضائیه مهم نیست چه کسی 
مرتکب جرم شــده و یا از مقامش سوءاســتفاده کرده 
اســت بلکه برای قوه قضائیه احراز جرم مهم اســت 
و مردم شــاهد هســتند در این مدت با برخی افراد در 
سطوح بالای حکومتی حتی در رده معاون اول و برخی 
مسئولان عالی کشوری برخورد شده و حتی محکوم 
شدند و چنانچه اگر گزارشی از مسئولی به قوه قضائیه 
واصل شــود و دلایل لازم در آن طرح شــده باشد قوه 

قضائیه به آن ورود می کند.
وی در پاسخ به سوالی مبنی براینکه اخیراً شاهد 
آزادســازی حریم رودخانه چالــوس بودیم و برای 
ساخت این ساختمان ها پول های هنگفتی خرج شده 
اســت آیا دستگاه قضایی قصد برخورد با مدیرانی که 
مجوزهای لازم را در این رابطه داده اند را  ندارد؟ گفت: 
برخی مجوزها مربوط به ســال ها قبل است اما برخی 
از موارد هم بدون مجوز بوده و چنانچه دســتگاه های 
متولی پیگیر موضوع باشند قوه قضائیه آمادگی این را 
دارد با کسانی که نسبت به احداث ساختمان در حریم 
رودخانه هــا اقدام کردند، اقدامات لازم را انجام دهد و 
با کســانی که موجب خسارت شدند برخورد قانونی 

صورت گیرد.
وی در پاسخ به سوالی درباره اینکه آیا در پرونده 
برومند نجفی محیط بان کرمانشــاهی تقاضای اعمال 
ماده ۴۷۷ شده است یا خیر؟ گفت: در مورد این محیط 
بان می دانید که حکم صادر شده و به تایید دیوان عالی 
کشور رسیده  و ابرام شده و قطعی است. تاکنون اعمال 
۴۷۷ نشــده است و اگر چنانچه اعمال ماده ۴۷۷ شود 
و شــرایط لازم را داشته باشد و حکم خلاف بین باشد 
مثل همه پرونده ها رسیدگی می شود. همکاران ما در 
استان پیگیرند که بین اولیای دم مقتول و محکوم صلح 

صورت گیرد و امیدواریم این اتفاق بیفتد.

سخنگوی قوه قضاییه از صدور حکم قطعی ۱۸ نفر از همدستان حمیدباقری درمنی از مفسدان اقتصادی خبر داد.

 برای قوه قضائیه مهم نیســت چه کســی مرتکب جرم شــده و یا از مقامش سوءاستفاده 
کرده اســت بلکه برای قوه قضائیه احراز جرم مهم است و مردم شاهد هستند در این مدت 
با برخی افراد در ســطوح بالای حکومتی حتی در رده معاون اول و برخی مسئولان عالی 
کشــوری برخورد شده و حتی محکوم شــدند و چنانچه اگر گزارشی از مسئولی به قوه 
قضائیه واصل شــود و دلایل لازم در آن طرح شده باشد قوه قضائیه به آن ورود می کند.

سرویس سیاســی-  یک عضو 
شــورای مرکزی حــزب اتحاد ملت 
ایران گفت: اجازه دهند تشــکل های 
شناسنامه دار تجمعات را برگزار کنند، 
حرف ها و شعارهای شان را مطرح کنند 
اعتراض شان را انجام دهند و بعد هم به 
سر جای خودشان برگردند. اگر چنین 
کنند اصلًا اینگونه نیست که اوضاع به 

هم بریزد و نابسامان شود.
علی شکوری راد درباره این که در 
حال حاضر چقدر ضرورت دارد اجازه 
دهند احزاب وارد صحنه شوند تا بتوانند 
خواسته های مردم را به صورت منضبط و قانونی منتقل کنند چراکه اگر این اتفاق 
رخ ندهد خواســته های مردم به صورت آتش زیرخاکســتر درمی آید و بعدها 
مشکلات بیشتری را رقم خواهد زد، گفت: یکسری تابوهایی در ذهن مسئولان 
سیاسی و امنیتی کشور از گذشته وجود داشته و هنوز هم وجود دارد و تا این ها 

شکسته نشود وضع به یک روال منطقی و درست نمی رسد.
این عضو شورای مزکزی حزب اتحاد ملت ایران خاطرنشان کرد: مسئولان 
ناگزیرند در مواردی پله پله عقب بروند که به اعتقاد من اگر این کار را با تدبیر و 
درایت انجام دهند، بهتر از این است که پله پله و قدم به قدم به عقب رانده شوند. 
نمونه آن موضوع آزادی بیان است؛ امروز هر کسی هر نظری را می تواند در فضای 
مجازی منتشــر کند، البته مواردی وجود دارد که با آن ها برخورد می شود اما این 
اتفاق نسبت به بسامد و حجم مطالب کم است. شاید بسیاری از این مطالبی که 
امروز گفته می شود؛ ۱۰ یا ۱۵ سال پیش اصلا امکان نداشت گفته یا منتشر شود. 
امروز همه پذیرفته اند که جلوی انتشار بسیاری از این حرف ها را نمی توان گرفت.

شــکوری راد تاکید کرد: امروز درست اســت که بحث و مطالبه صورت 
می گیــرد اما برخی از این ها به صورت قهری پیش رفته اســت، در حالی که به 
لحاظ قانونی از همان ابتدا در قانون اساسی آزاد شمرده شده و جزء حقوق مردم 

بوده است.
وی با بیان اینکه قانون اساســی اجتماعات را آزاد تلقی کرده است، عنوان 
کرد: تنها گفته شده است در اجتماعات مردمی نباید حمل سلاح صورت بگیرد 
و یا آنکه تجمع یا راهپیمایی ناقص مبانی دین اســلام باشــد. باقی موارد را آزاد 
گذاشته است. حال آمدند این را با قوانین موضوعه انقباض برایش ایجاد کرده اند، 
مجوز در نظر گرفتند و شــرایط را ســخت کردند اما نتیجه این شده است مردم 
تجمعات را بدون مجوز برگزار می کنند و شعارشان را می دهند. امروز تعداد این 
گونه تجمعات و راهپیمایی ها به قدری زیاد شده است که هیچ کس نمی تواند به 

خاطر تجمع یا راهپیمایی آنها را بازداشت کند یا با آنها برخورد کند.
این فعال سیاسی اصلاح طلب خاطرنشان کرد: حال باتوجه به شرایطی که 
پیش آمده بیایند هم تجمعات مردمی را کم کم به رسمیت بشناسند و اجازه دهند 
تشــکل های شناسنامه دار تجمعات را برگزار کنند، حرف ها و شعارهای شان را 
مطرح کنند، اعتراض شان را انجام دهند و بعد هم به سر جای خودشان برگردند. 

اگر چنین کنند اصلًا اینگونه نیست که اوضاع به هم بریزد و نابسامان شود.
شــکوری راد اظهار داشــت: مردم هم امــروز یاد گرفته انــد؛ یک زمانی 
جنبش های اعتراضی بود حال به صورت ناجنبش کارها انجام می شــود، یعنی 
کار به صورت خیلی آهســته و زیرپوســتی پیش می رود تا اینکه هر مطالبه ای 
خــودش را تحمیل کند. امروز هم همین طور اســت یعنی به صورت ناجنبش 
موضوع تجمعات و راهپیمایی عملًا خودش را بر مسئولان تحمیل کرده است.

وی ادامه داد: این ایراد به مسئولان سیاسی و امنیتی وارد است که چرا آن ها 
نمی توانند به استقبال آن چیزی که در آینده ناگزیر به پذیرش آن هستند بروند و 

زودتر بپذیرند و تنش ها را کم کنند.
شــکوری راد درباره اظهارات مسئولان ارشــد دولت که بارها گفته اند از 
نظرات نخبگان سیاسی استقبال می کنند، احزاب از نقش فصلی خودشان بیرون 
بیایند و به دولت کمک کنند، آیا چنین اتفاقی در دولت رئیســی رخ خواهد داد، 
گفت: اگر واقعاً باور به اســتفاده از خردجمعی وجود داشت باید این قابلیت به 
منصه ظهور می رســید و امروز هم تا حدودی بروز و ظهور پیدا می کرد. آقایان 
بعد از انتخاب شدن حرکتی انجام نداده اند که انسان را متقاعد کند به یک فهم و 

تدبیر جدیدی رسیده باشند.
شکوری راد گفت: امروز گروه های فشاری وجود دارند که به همین دولت 
که از خودشان است، فشار می آورند تا آن را وادار کنند کاری را که نمی خواهد 

انجام دهد.
وی تاکید کرد: نمی خواهم بدبین باشــم و نمی خواهم پیش داوری کنم اما 
به هر حال بعد از گذشت تقریباً ۷ الی ۸ ما از دولت آقای رئیسی اگر بنا بود یک 
تدبیر و راه جدیدی در این زمینه اندیشیده شده باشد، باید تا حالا طلیعه اش آشکار 
می شــد که متأسفانه نشده است. بنابراین گاهی یک مقدار این حرف ها شعاری 

است ولی باوری وجود ندارد.

سرویس سیاســی- علی اکبــر 
پورمحمــدی سرپرســت فرمانداری 
رفســنجان در پــی بی احترامی به یک 
خبرنگار با دســتور وزیر کشور از مقام 

خود برکنار شد.
علی بهادری جهرمی سخنگوی 
دولــت در واکنش به رفتــار فرماندار 
رفسنجان با یک خبرنگار در توئیتر خود 
نوشــت: دوران  بد زبانی با خبرنگاران  
گذشته است؛ دولت مردمی، پاسخگو 
و حفــظ کرامت خبرنگاران از ســوی 

دولت مردان ضروری است.
علی اکبر پورمحمدی سرپرست فرمانداری رفسنجان در پی بی احترامی به 

یک خبرنگار با دستور وزیر کشور از مقام خود برکنار شد.
یک خبرنگار محلی شب گذشته در نشست مطبوعاتی علی اکبر پورمحمدی 
سرپرســت فرمانداری رفســنجان از او در خصوص انتقــال آب رودخانه این 
شهرستان به یکی از پروژه های بخش خصوصی سوال کرد که با پاسخ غیرمنتظره 

فرماندار مواجه شد.
براســاس فیلمی که در فضای مجازی منتشر شده، این خبرنگار خطاب به 
پورمحمدی مدعی می شــود که او به خاطر شــتری که در روز اول ورودش به 
فرمانداری برایش قربانی شــده، از یک »فــرد معروف« و اقدامش در انتقال آب 
رودخانه این شهرستان حمایت می کند که فرماندار به او پاسخ می دهد: »حواست 

جمع باشد یکبار دیگر تکرار کنید در دهانت می زنم!«
انتشار این کلیپ واکنشهای مختلفی را در پی داشته است. ایمان شمسایی 
مدیرکل مطبوعات و خبرگزاری های داخلی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در 
صفحه شخصی خود در فضای مجازی نوشته: »در دهان خبرنگار می زنید؟؟ قرار 

بود مردم ولی نعمت مسئولان باشند. خبرنگار هم صدای مردم است.«
خانه مطبوعات اســتان کرمان هم در بیانیه ای اعلام کرده بود پیگیری های 
خود در خصوص رفتار فرماندار رفســنجان را تا رســیدن به نتیجه ی قابل قبول 

ادامه خواهد داد.

شکوری راد عضو شورای مرکزی حزب اتحاد ملت ایران  :

باید اجازه برگزاری تجمعات را به 
تشکل های شناسنامه دار بدهند

بهادری جهرمی: 

دوران  بد زبانی با خبرنگاران  
گذشته است
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